
Uitnodiging PLV op zaterdag 11 december 2021 

Het bestuur nodigt van u van harte uit voor de halfjaarlijkse provinciale ledenvergadering (PLV). 

Deze PLV vindt plaats op zaterdag 11 december 2021 om 10.00 uur. Net als de vorige PLV’s is deze 

vergadering volledig online. Alle vergaderstukken vindt u als bijlagen in deze e-mail.  

De agenda ziet er als volgt uit: 

1. Opening en vaststelling agenda 

2. Mededelingen 

3. Notulen PLV mei 2021 
4. Afdelingsbegroting 2022 

5. In gesprek met de fractie 

6. Verantwoordingen 

1. Gedeputeerde 

2. Bestuur  

3. Functioneringscommissie  

7. Verkiezing bestuursleden 

8. Presentatie en gesprek landelijk bestuur 

9. Punten vreemd aan de orde1 

10. Rondvraag 

11. Sluiting  

Voor wie: alle GroenLinks leden in de provincie Groningen 

Wat: provinciale ledenvergadering Groningen 

Wanneer: zaterdag 11 december, 10.00 uur, we starten stipt om 10.00 uur. Dus log vóór 10.00 uur 

in. 

Hoe lang: we streven naar een eindtijd van uiterlijk 12.30 uur. Ergens in de vergadering houden we 

een pauze van ongeveer een kwartier.  

Hoe vergaderen we: via een online vergaderapp, de link en verdere uitleg volgen in een mailtje één 

dag vóór de vergadering.  

Hoe stemmen we: we gaan digitaal stemmen over de onderwerpen waarover stemming is vereist. 

Deze stemming vindt plaats gedurende 48 uur ná de vergadering en ieder lid ontvangt een unieke 

link om te stemmen. Deze link wordt na de vergadering aan de leden verstuurd. 

Hartelijke groet! 

 

Namens het bestuur GroenLinks Groningen  

Gijs van der Kroef (secretaris) 

                                                           
1 Onderwerpen voor dit punt moeten uiterlijk donderdag 9 december 2021 18.00 uur bij de 
secretaris ontvangen zijn 
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Notulen van de Provinciale Ledenvergadering op 12 mei 2021 geheel via Zoom 
Aanwezigen: 
Bestuur: Harrie Miedema, Gijs van der Kroef, Joris Engbers, Beau Hegemann. 
Fractie: Nadja Siersema-Orsel, Stephanie Bennett, Bas de Boer, Hendri Meendering, Arjen Nolles, Melissa 
van Hoorn (vanaf punt ?) 
Gedeputeerde: Nienke Homan 
Leden: Wakil van den Brink, Hans Eilert, Brigitte Meibos, Carmen Roosien, Claude Ravisé, Enna Duinen, Els 
Jongerius, Greetje Cnossen, Marilisa van Herksen, Ria Damhof, Roelof Lanting, Susan Penterman Klooster, 
Aart Jan Langbroek, Sjoerd Keulen, Trevor, Andreas Kort, Annie Postma, Els W. Jongerius, Gerda Steenhuis, 
Wijnand de Jong, Sara Hasan, Jeltje Meulenbroek, Henk Moll, Henk de Weerd, Marlike Reitsma, Drewes de 
Haan, David van der Kellen 
 
Afmeldingen: Niek Peters (Provinciaal Bestuur), Peter Post (Provinciaal Bestuur) 
Melissa van Hoorn (Fractie) komt later. 
 
Harrie Miedema opent de vergadering en heet iedereen welkom. Harrie stelt de bestuursleden en de leden 
van de fractie kort voor. 
 

 1. Opening en vaststelling van de agenda 
Verzoek binnen gekomen voor het onderwerp “Vreemd aan het orde van de dag” van Roelof Lanting. Dit 
gaat over “de zin en onzin van de nieuwe bestuurscultuur” bekeken vanuit GroenLinks. Dit komt aan het 
einde van de vergadering aan bod onder punt 11. 
 
2. Mededelingen. 
Vanuit het bestuur gaan we een kleine afdelingen dag organiseren op 29 mei.  
Beau Hegemann vertelt dat deze afdelingen dag bestaat uit drie hoofdthema’s die dag. 

 1. Hoe gaan we er voor zorgen dat meer mensen lid willen worden van GroenLinks en ook lid willen 
blijven in de provincie Groningen. 

 2. Hoe kunnen we een goeie kandidatenlijst voor de komende gemeenteraadsverkiezingen en komende 
provinciale staten verkiezingen samenstellen? 

 3. Hoe kunnen we effectiever en structureel met elkaar gaan samenwerken. Hoe kunnen alle afdelingen 
elkaar gaan helpen en ondersteunen. Doel is ook zoveel mogelijk kennis uitwisselen met elkaar. 

 
3. Notulen Provinciale ledenvergadering november 2020 
Harrie Miedema vraagt of er nog tekstuele wijzigingen voorstellen zijn. 
Beau Hegemann merkt op dat Arjen Nolles bij de leden stond en dat hij bij de fractie zou moeten staan. 
Roelof Lanting heeft een opmerking naar aanleiding van de verantwoording van de fractie Er wordt gezegd 
dat de hoop van de fractie is dat het met de themagroep energie beter zal gaan verlopen. Roelof merkt op 
dat het niet beter is gaan verlopen. 
De fractie heeft geen reactie hierop. 
Jeltje Meulenbroek geeft aan dat ze in de notulen van 7 november 2020 niet op de deelnemerslijst stond 
maar ze was wel aanwezig. Bij deze gecorrigeerd. 
 
De notulen kunnen worden vastgesteld via de stemtool die iedereen krijgt na afloop van de vergadering. 
 
4. Evaluatie Tweede Kamerverkiezingen 
Harrie Miedema geeft aan dat er al een aantal bijeenkomsten zijn geweest vanuit landelijk zowel voor de 
gewone leden als ook voor de kaderleden in Groningen. Er is al veel gezegd. 
Er is een commissie ingesteld om de uitslag te evalueren. Harrie wil met name mensen aan het woord laten 
die nog niet meegedaan hebben aan de andere bijeenkomsten en die nog wat te zeggen hebben over de 
tweede kamer verkiezingen. 
Wijnand de Jong verwacht dat het ook een factor was dat er geen meetings waren. 
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Hans Eilert heeft het idee dat meespeelt dat GL zich onvoldoende heeft geprofileerd op het gebied van 
natuur en groen en biodiversiteit. En dat dat vlak veel sterker zou moeten en dat dat dan meer aanhang 
oplevert. Het onderwerp is te weinig aan bod geweest. Het had meer in de pers moeten komen.  
Wakil van den Brink mist in de feedback over de verkiezingen is dat het coronavirus GL voor een groot deel 
de nek om heeft gedraaid. Het heeft het debat volledig doodgeslagen als het gaat om andere thema’s. 
Wakil vond wel dat de fractie in de tweede kamer zich erg coöperatief opstelde en weinig oppositie voerde 
ook al kregen we daar nauwelijks gelegenheid voor. GL is over het algemeen in de tweede kamer een 
beetje te lief geworden. Het virus heeft de regerende partijen enorm in de kaart gespeeld en die hebben 
dat uitgebuit. 
Els Jongerius het weinig oppositie voeren t.o.v. het corona beleid de juiste strategie is geweest. Er zitten 
heel veel hoog opgeleide mensen die het algemene goed heel hoog hebben zitten. De oppositie die 
gevoerd is op het corona beleid is niet waar mensen mee geassocieerd hadden willen worden. Als je dat 
had gedaan dat je heel veel andere stemmen wel had. 
Wakil van den Brink reageert dat hij niet bedoelde te zeggen dat we oppositie hadden moeten voeren 
tegen het corona beleid. Maar dat het corona virus ons gegijzeld heeft waardoor we de kans niet kregen 
om andere thema’s aan te reiken. 
Sjoerd Keulen bestrijdt dit standpunt. We hebben een Volt, Bij1, Ja21 die allemaal hun stem hebben laten 
horen. Veel duidelijker waren. We zagen D66 opeens ongelofelijk groen worden. GL was nauwelijks 
zichtbaar. De campagne is veel te laat opgestart. 
Carmen Roosien  (nieuw lid) denkt dat heel links een hele knauw heeft gehad. De energie ging vooral naar 
D66, naar Sigrid Kaag, die ook een links gezicht liet zien. Waardoor mensen zich daartoe aangetrokken 
voelden. Voor wat betreft de campagne,  alle zichtbaarheid op tik tok was heel erg leuk maar heeft niet 
echt wat gebracht qua stemmen. Misschien dat we met elkaar nog over de sociale media strategie moeten 
nadenken. 
Arjen Nolles heeft een reactie op alle reacties. Hij vindt het gunstig stemmend dat hij hele reeële 
verklaringen en conclusies hoort. Hij vindt dat we daar open over praten met elkaar zonder dat we vast 
lijken te zitten in een bepaald beeld van onszelf. Hij wou dit even gezegd hebben. 
Arjan Helmantel sluit zich aan bij de woorden van Arjen. Hij is bij vijf van de landelijke bijeenkomsten 
geweest. Hij vond dat er veel waardevolle dingen gezegd werden in aansluiting op wat er tijdens deze 
vergadering gezegd wordt. Wat van belang is om wel te noemen dat Stephanie Bennet wel een enorme 
stapel stemmen heeft gekregen over het hele land verdeeld.  Hij hoopt dat dit een steuntje in de rug is voor 
de kandidaten hoger op de lijst voor de volgende keer. 
Els Jongerius heeft veel vrienden die hetzelfde denken over politiek. Maar ze willen niet GroenLinks 
stemmen omdat het volgens hun niet realistisch over komt. Ze vinden het niet realistisch wat GroenLinks 
wil gaan doen. Ze geloven niet dat veranderingen zo snel gaan. Els geeft aan dat we beter moeten kunnen 
verklaren waarom het realistisch en haalbaar is. 
Sjoerd Keulen vindt het een goed voorbeeld hoe de hele gang van zaken met Lisa Westerveld gegaan is, 
met de voorkeurs stemmen. Dat heeft ze heel goed gedaan. Zij had hele realistische punten, onderwijs, 
jeugdzorg.  
Gijs van der Kroef is het eens met Els. Wat wij hebben gedaan is ons profileren als betrouwbare 
regeringspartner en we wilden leiderschap uitstralen. Volgens Gijs is dit juist de reden waarom mensen niet 
op GroenLinks zijn gaan stemmen. Het gaat vooral om de beeldvorming. We moeten meer onze idealen 
gaan uitdragen.  
Henk Mol geeft aan dat we in een spagaat zittten. We zitten in een competitie met groeiende Partij van de 
Dieren die echt heel ver wil gaan en aan de andere kant willen we ook serieus genomen worden voor 
kabinetsdeelname.. We moeten daar slimmer over nadenken.  
Jesse Klaver heeft te vroeg gepiekt. We hebben teveel hetzelfde gedaan en dan is het kunstje uitgewerkt. 
We moeten steeds heel fris en vernieuwend over blijven komen en we moeten ons politieke plaats in 
spectrum veel meer moeten bevechten vanwege de competitie. 
Harrie Miedema geeft aan dat Die Grünen in Duitsland deze concurrentie niet heeft en daardoor heel groot 
kan worden.  
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Wakil van den Brink reageert nog op Gijs. We zijn zo ontzettend gretig om te etaleren en te laten zien hoe 
graag we mee doen. Wakil vindt dat Jesse Klaver zeker uitstraalt en vanuit rust aantoont dat we een partij 
zijn waar mee je zou kunnen regeren. Maar we zijn ook te gretig. Met het huidige zetelaantal en met de 
huidige VVD is Wakil wel huiverig. We zouden eerst onze wonden moeten likken. 
Andreas Kort (nieuw lid) D66 ging heel erg op groene punten zitten. Mensen zaten in een tweestrijd tussen 
D66 of VVD. Mensen zaten heel erg in een twee strijd, rechts of heel erg rechts. En van daaruit kiezen voor 
D66. 
 
Mededeling 
Gijs Van der Kroef : Mocht iemand nog iets kwijt willen dan kan je mailen naar vragen@groenlinks.nl. Daar 
kan je alles kwijt over de verkiezingen. 
 
5. Jaarrekening 2020 + décharge verlenen bestuur. 
Joris geeft als toelichting dat hij afgelopen jaar vier transacties heeft gedaan omdat er niets is gebeurt. Er is 
hierdoor een ruime reserve opgebouwd.  
Dit is mede voor de provinciale verkiezingen 2023. Wat er op de begroting stond om te reserveren voor het 
verkiezingsfonds dat is gereserveerd en de rest is beschikbaar. 
Er is tijdens de tweede kamer verkiezingen geen campagne gevoerd dus mogelijk zou er tijdens de 
gemeenteraad verkiezingen wat ingezet kunnen worden. 
 
Jeltje Meulenbroek heeft met Joran ter Beek kascontrole gedaan. Zij hadden Joris gevraagd meer 
toelichting te geven bij de jaarrekening. Dit heeft Joris gedaan en daar zijn ze heel tevreden mee. 
Roelof Lanting vindt het wat gemakkelijk als het allemaal in de pot van de provinciale staten verkiezingen 
gaat. Maar dit blijkt ook niet het geval te zijn.  
Joris Engbers legt uit;  Wat er op de begroting stond om te reserveren voor het verkiezingsfonds dat is 
gereserveerd en de rest is beschikbaar. 
Er is tijdens de tweede kamer verkiezingen geen campagne gevoerd dus mogelijk zou er tijdens de 
gemeenteraad verkiezingen wat ingezet kunnen worden.  
Roelof Lanting geeft aan dat het dan akkoord is. 
Drewes de Haan merkt op dat er op de balans  13.000,- op de bankrekening staat en in het 
verkiezingsfonds  6.5000,- . Hij vraagt zich af wat er met het overige geld gaat gebeuren? 
Harrie Miedema geeft aan dat er nog geen bestemming is voor het overige geld. Dit kan ingezet worden 
voor de verkiezingen voor de gemeenteraad en voor de verkiezingen voor de provinciale staten. 
Drewes raad aan om de 8000,- die zonder enige nut op de bankrekening staat wel uit te geven.  
Joris Engbers gaf aan dat we voornemens zijn om in 2023 zoveel mogelijk uit te geven als verstandig is. 
Zodat we niet gekort worden door landelijk.  
Nienke Homan vraagt zich af of het een idee is om dit geld in te zetten voor een permanente campagne 
sowieso om de gemeenten te ondersteunen. Nienke geeft aan dat ze op meerdere bijeenkomsten n.a.v. de 
tweede kamerverkiezingen heeft gehoord dat het gevoel was dat we te laat zijn begonnen met campagne 
voeren. Laat dat ons dan niet weer gebeuren bij de gemeenteraad verkiezingen. Laten we kijken of we dit 
geld uit kunnen geven aan een soort van permanente campagne. 
Joris Engbers is als lid en als bestuurslid heel enthousiast over permanente campagne. Vanuit zijn rol als 
penningmeester geeft hij aan dat we minder zetels in Den Haag hebben en dat de landelijke bijdrage 
volgend jaar dus ook omlaag gaan en dat we onszelf dus ook niet rijk moeten rekenen. 
Harrie Miedema we gaan dit als bestuur bespreken en op de volgende PLV zullen we met een voorstel 
komen voor extra bestedingen van het geld.  
Wakil van den Brink kan zich vinden in de opmerking van Nienke. 
Harrie Miedema stemmen over de jaarrekening en het décharge verlenen aan het bestuur kan via de 
stemtool die gestuurd wordt aan het einde van de PLV. 
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6. Verkiezing bestuurslid. 
Harrie Miedema meldt dat het huidige bestuurslid Peter Post dat hij zich terug trekt als bestuurslid 
vanwege drukte op zijn werk. 
Dit maakt dat er we een nieuw iemand bij het bestuur kunnen gebruiken. En er heeft zich iemand gemeld 
en dat is Marlike Reitsma. Zij draait al sinds februari mee in het bestuur en dit bevalt goed dus wat het 
bestuur betreft zou zij al nieuw bestuurslid gekozen kunnen worden. 
 
Marlike Reitsma vertelt “Ik ben 48 jaar. Woon sinds 4 jaar op het prachtige Hogeland. Geboren in Haren. 
Op 14e naar Utrecht verhuist en daar 20 jaar gewoond. Ik ben opgeleid als maatschappelijk werker en heb 
altijd in de hulpverlening gewerkt. Na 20 jaar Utrecht was het verlangen om terug te komen in Groningen. 
Eerst in Siddeburen gewoond en toen was ik werkzaam in Oost-Groningen. Het werken met jongeren in 
Oost-Groningen heeft mij geraakt. Dit maakte dat ik mij actief wil inzetten voor de jeugd en de toekomst 
van de jeugd omdat ik denk dat daar wel een hoop op ingezet mag worden. 
In het dagelijks leven ben ik trainer/coach en begeleid ik individuen en groepen op het gebied van bewust 
leiderschap. Tien jaar geleden zat ik in het bestuur van Vitaal Oldambt, een netwerk voor vrouwelijke 
ondernemers in Oost Groningen. Ik voelde nu de behoefte om mij weer in te zetten vanuit het Provinciaal 
bestuur van GroenLinks zodat ik mijn steentje bij kan dragen aan de waarden waar GroenLinks voor staat”. 
 
Gijs van der Kroef merkt op dat Marlike Reitsma geen vervanging is voor Peter Post. Het bestuur wilde al 
graag nieuwe leden erbij en na de komst van Marlike gaf Peter aan dat hij er mee ging stoppen. Dus het 
Provinciaal bestuur wil er nog steeds graag meer bestuursleden bij. 
 
7. Verantwoordingen. 
Verantwoording Gedeputeerde 
Nienke Homan vertelt dat ze een achtergrond heeft in Zorg en Welzijn. Ze heeft SPH gedaan en heeft 
jarenlang bij het poortje gewerkt en allerlei andere instellingen voor jeugdzorg. Ze woont in Engelbert en 
heeft twee dochters, een zoon en een man. 
Korte reflectie op de afgelopen periode: 
We zitten net iets over de helft van de bestuursperiode. Dat is ook meestal ook het moment om te gaan 
kijken “Waar staan we nu?”. Het eerste jaar is het altijd het programma schrijven, het tweede jaar alles 
goed op de rit krijgen voor de uitvoering, het derde jaar zit je er middenin en het vierde jaar begint het 
oogsten. 
Wij werden in het tweede jaar direct geconfronteerd met corona terwijl een aantal programma’s nog niet 
helemaal op stoom was.  Het klimaat plan is ook aangehouden in de Staten omdat  de statenvergadering op 
dat moment aan het begin van corona niet op een goeie manier kon worden vormgegeven. Maar het 
overgrote deel van de programma’s waren al aardig op stoom toen corona begon. Dat maakt dat het nu 
eigenlijk wel behoorlijk lekker loopt. Bijvoorbeeld het programma “Bos en Hout”, zorgen voor meer bomen 
meer groen. Wel met een beperkt budget. Maar dit loopt aardig goed. Dit gaat over de aankoop van 
gronden, hoe zorg je dat je dit ingepast krijgt in de omgevingsverordening. Daar wordt aan gewerkt. 
 
Dat geldt ook voor het programma “Groningen at Work” Ondanks corona is de werkeloosheid niet zo 
dramatisch als we zouden verwachten. Dat maakt dat we vooral een mis match zien op de arbeidsmarkt. Er 
is wel veel vraag naar mensen maar we kunnen de vacatures in de hele provincie niet altijd helemaal vullen. 
Vol trots geeft Nienke aan dat we de afgelopen twee jaar behoorlijk wat Europees geld hebben kunnen 
binnenhalen, vanuit het  Just Transition Fund om mensen in de circulaire economie kan t aan het werk te 
krijgen. Dat was 335 miljoen. Maar dat zet je ook niet zomaar weg. Hier moet goed over nagedacht worden. 
We willen dat dit een programma wordt in plaats van een project. De resultaten daarvan komen volgend 
schooljaar. Bij nieuwe leerjaren, nieuwe lesprogramma’s.  Het geld wegzetten zorgt wel voor een hele 
uitdaging en het resultaat daarvan zullen we pas over een aantal jaren gaan zien. 
Dit geldt ook voor het Nationaal Programma. Ondanks Corona hebben we vanuit de provincie en samen 
met de gemeente in het aardbevingsgebied maar ook daarbuiten tientallen gesprekken gehad met 



5 

 

aanmeldingen voor Toukomst. We hebben nu een Toekomst advies naar buiten gebracht. Het Toukomst  
Beeld van de provincie Groningen. 
Het voorstel aan de Staten komt er aan over hoe we dat geld nu met elkaar willen uitgeven. Het gaat over 
100 miljoen. Het vereist een besluit van de Staten. 
 
De rest van het miljard is opgedeeld in twee stukken. Lokale programmaplannen en thematische 
programmaplannen/provinciaal programmaplan. Dit is ook in alle raden en staten vastgesteld. De eerste 
gedeelte van het miljard is in die programma’s weggezet. En iedere vijf/zes weken worden besluiten met 
het algemeen bestuur van het Nationaal Programma genomen om dat geld ook uit te geven om bij te 
dragen aan de doelen. Nienke ervaart dit behoorlijk als GroenLinks doelen. Samengesteld doel onze 
inwoners door onze raden en staten. Het gaat over de brede welvaartsindicatoren. Hoe zorg je dat niet 
alleen gaat over geld, dat niet alles met het bruto nationaal product wordt berekend maar dat het ook heel 
erg gaat over gezondheid, over hoe we wonen, hoeveel co2, biodiversiteit. Dit beviel zo goed dat dat we 
dat ook in de corona aanpak hebben gedaan. We hebben 11 miljoen vrijgemaakt voor de corona aanpak. 
Ook gestoeld op die brede welvaartsindicatoren en die komen weer bij de sustainable development goals 
vandaan. 
Dit is ook heel praktisch gegaan. Bijvoorbeeld; “hoe zorgen we nou dat we stageplekken houden, hoe 
zorgen we dat we de werkgelegenheid behouden, dat we de werkgelegenheid in de scheepsbouw 
behouden. Er zijn al een aantal grote zaken op stoom. 
Nog een paar specifieke punten zijn;  

 1. Klimaat adaptatie, hier ligt een grote uitdaging. Dat we ons aanpassen aan het snel veranderende 
klimaat. Dit gaat over wateropvang maar ook over, het besparen van drinkwater, en zoetwater als bron 
voor de industrie als ook voor de landbouw. Daar zijn we nog hard mee bezig. Er is een startnotitie 
geweest, er komt binnenkort ook een programma aan hoe we dit willen gaan doen en vast willen 
leggen in onze omgevingsverordening.  

 2. Mobiliteit, zien we dat dat er minder gebruik van is gemaakt, heeft ook minder opgeleverd en is ook 
afgeschaald. Dat is een lastig dossier voor de komende maanden. Hierbij wordt ook naar het Rijk 
gekeken. 

 3. Besluit over Groningen Airport Eelde. We hadden binnen het coalitieakkoord aangegeven dat er geld 
beschikbaar is maar er mag niks bij. Een gedeelte van dit geld is beschikbaar voor algemene uitgaven 
zoals bijv; veiligheid, brandweerkazerne. Daar hebben we met elkaar ook afspraken over genomen ook 
zoals wij ze willen. Uiteindelijk moeten we natuurlijk meer treinen, minder vliegen. Maar Nienke ziet 
dat nog niet zo snel gebeuren. 

 4. Regionale Energie Strategie hier heeft Nienke behoorlijke hoofdpijn van want het is niet makkelijk. 
Maar het is wel gelukt in onze regio om een mooi bod neer te leggen met in ieder geval alle 
instemmingen van de colleges en ook in de staten commissie behandeld. De komende perioden zal dat 
in de verschillende raden worden behandeld. 

 
Roelof Lanting heeft een vraag over een artikel uit de krant op 20 april waarin hij leest dat de bestuurders 
van de vier noordelijke provincies hebben aangeboden aan het Rijk om 30.000 huizen extra te gaan 
bouwen. Welke positie heeft de gedeputeerde en heeft de fractie hierin is zijn vraag. 
 
Nienke Homan bevestigt dat dit een bestuurlijk plan is. Delta Plan Noord Nederland 
Hebben we aangegeven om ook noord Nederland te positioneren. We zien een aantal hele grote opgaven 
in Nederland en Woningnood is daar een onderdeel van. De andere opgave is, de bereikbaarheid,  de klem 
waarin een groot gedeelte van Nederland zit qua druk op de ruimte. En die druk op de ruimte voelen wij 
ook. Dit moet je goed plannen. Dat betekent bijvoorbeeld ook dat je er iets voor terug wilt hebben. Daarom 
zeggen wij ook “Wij hebben oplossingen in Noord Nederland”, die oplossingen zijn natuurlijk dat wij 
bijdragen aan de woningnood maar je kan niet alleen maar iets aan ons vragen in Noord Nederland. Dan 
moet je ook iets bieden. Dat gaat o.a. over de Lely-lijn.  
Nienke snapt dat dat tot zorg kan leiden als het gaat om woningen.  Maar we hebben een normale groei 
van woningbouw. En we hebben als noord Nederland gezegd we kunnen daar een schepje bovenop doen, 
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we nemen die verantwoordelijkheid. Dat gaan we op een circulaire manier doen. Klimaat adoptief, circulair, 
energie neutraal bouwen.  
Nienke geeft aan dat ze daarvoor is. 
 
Sjoerd is enthousiast over dit verhaal. 
 
 
Verantwoording van de Fractie 
 
Harrie geeft aan dat deze anders is dan anders. Er is een lijst met 20 onderwerpen aangeleverd. Men kon 
van tevoren vragen aanleveren n.a.v die 20 punten. Hier zijn twee vragen op binnen gekomen. 
 
Hendri geeft aan dat er bewust voor is gekozen om open in gesprek te gaan in plaats van mededelingen 
vanuit de fractie. 
Reactie op Delta plan van het noorden. Henri geeft aan dat de statenleden hierover zijn geïnformeerd dat 
dat in werking is. Hier staat de fractie positief tegenover. Henri geeft wel aan dat dit nog maar een eerste 
aanzet is en dat er nog een hele uitwerking volgt en dat er nog besluitvorming heeft plaats gevonden. 
 
 Vraag Gerda Steenhuis : dit ging over actualiteiten in nieuwsuur en alle ontwikkeling rondom Groningen 
Seaports, groen posities, grond aankopen, speculaties, vriendjes politiek etc.  
Hendri  De fractie heeft daar ook kennis van genomen, maar heeft nog geen standpunt ingenomen. Wel 
gezien dat daar dingen gebeurt zijn die een “luchtje” hebben. Er is intensief contact geweest zowel binnen 
de fractie als ook met de fractie voorzitters binnen de coalitie. De voorlopige conclusie is dat iedereen eerst 
op zoek gaat naar meer informatie. Er ontbreekt nog heel veel informatie, er is nog geen goeie tijdlijn, 
welke rol hebben bestuurder wel of niet gehad, wie hebben een rol gehad? De fractie gaat nu informatie 
opvragen en er staat een debat gepland (welke vorm moet nog besloten worden) op 26 mei. De staten en 
de fractie pakken het heel voortvarend op. Het heeft de hoogste prioriteit. 
 
Gerda bedankt Hendri en is blij te horen dat het breed opgepakt wordt binnen de provincie, zowel binnen 
de staten als ook binnen het college en heel goed dat het prioriteit heeft en dat er een debat komt. Omdat 
we dit soort zaken liever niet in Groningen zien. 
 
Vraag Ria Damhof gaat over het afgeven van een vergunning een natuur beschermingsvergunning aan RWE 
om i.p.v. 15% nu 30% biomassa te mogen verstoken in de kolencentrale. Een vergunning is door het college 
van gedeputeerden afgegeven en Ria wil graag weten hoe de fractie daarin staat. En een vraag aan de 
gedeputeerde of het nog gekeerd kan worden? 
 
Arjen Nolles We hebben als fractie de laatste jaren een beetje een omslag meegemaakt. Dat men eerst 
hoopvol keek naar biomassa bijstook. Stel dat je die biomassa grootschalig zou kunnen winnen als meststof 
uit de landbouw en daar niet te veel aan reststoffen uit haalt. Want je moet voor de voeding van de grond 
ook een deel over houden. Stel je doet dat op die manier en dus ook ecologisch verantwoord en je zou het 
goed kunnen verantwoorden/labelen/etiqetteren. Dan zou dat veel duurzamer zijn dan het gebruik van 
kolen of gas. Het Rijk geeft subsidies op het gebruik van Biobrandstoffen en het rijk stelt daar ook criteria 
voor vast. Als het aan ons lag dan waren die criteria ontzettend veel stringente dan dat ze nu zijn. Wat je 
ziet is dat de biomassa zoals die gebruikt niet voldoet aan de eisen zoals wij dat zouden willen. En we 
denken dat je het wereldwijd niet red om echt grootschalig over te schakelen op echt goed bruikbare 
biomassa. Om die reden zijn wij daar niet voor. Voor het gebruik van grootschalige houtige biomassa. 
De andere vraag waar de fractie ook mee worstelt en waar het college nog harder mee worstelt want zij 
zijn degene die een vergunning moeten geven. 
Is de vraag “Kan je als provincie ook eisen stellen aan wat voor brandstof er in gaat bij zo’n centrale en dat 
blijkt niet zo te zijn. In Overijssel heeft men ook geprobeerd eisen te stellen aan wat in zo’n verbrander gaat 
maar het blijkt juridisch niet mogelijk zijn om daar in de vergunning eisen aan te stellen. Dan is het helaas 



7 

 

zo dat je daar als provincie daar niet een vergunning op kunt weigeren. Wat we wel kunnen doen en dat is 
ook bij het college nagevraagd. Het is toch niet zo dat wij als provincie nog subsidies geven op biomassa 
gebruik of bijstook? Maar dat blijkt ook niet het geval. Volgende week in de commissie hebben we het ook 
nog over biomassa bijstook. De timing van Ria om deze vraag te stellen is heel erg goed. Misschien dat 
Arjan dan ook per motie of een duidelijke toezegging ook wil vragen om ook daar absoluut geen subsidies 
meer voor te gaan  verstrekken. 
 
Harrie Miedema geeft een toevoeging omdat hij vanuit zijn werk in Noord Holland ook veel te maken heeft 
met biomassa centrales en natuurvergunningen. Vanuit de natuurvergunning kan je sowieso eigenlijk heel 
weinig eisen stellen aan zo’n centrale. Vanuit de omgevingsvergunning/ milieu kan je wel wat meer eisen 
stellen met name aan de emissies van vervuilende stoffen, nox , ammoniak en zware metalen. Daarvoor 
geeft de omgevingsvergunning nog wel wat meer handvaten dan een natuurvergunning. 
Natuurvergunningen gaan eigenlijk alleen nog maar over de stikstof  reductie,   dat die niet mag toe nemen. 
Als je dat geregeld hebt dan heb je geen grond meer om die vergunning te weigeren. Dus dat is heel lastig 
om daar iets mee te doen. Een milieuvergunning geeft meer handvaten 
 
Nienke Homan heeft hier weinig over aan te merken. We zitten een beetje in de klem. Je hebt de normen 
en daar moeten wij op toetsen. Dat gaat vooral over de uitstoot. Maar wat ze er aan de andere kant in 
kieperen, daar gaan wij niet over. We hebben van alles geprobeerd, met aanvullende eisen van de 
commissie van de MER, etc.  Maar uiteindelijk ga je niet over wat er ingaat en kan je alleen toetsen op 
andere zaken. Wat we wel hebben gezegd is dat we ons als college  aangesloten hebben bij het advies over 
biomassa van de SER. Dit gaat over het afbouwen van het gebruik van biomassa. En alleen nog maar te 
gebruiken als grondstof voor bio based producten. Het eigenlijk alleen nog maar te gebruiken voor plastic 
flesjes van biomassa. Daar willen we dan nog wel subsidie op geven.We willen wel dat dat van de grond 
komt.  Verder hebben we een beperkte rol. We zijn nog wel bezig het rijk daar , middels het IPO, op te 
wijzen dat als zij wilde plannen hebben om biomassa af te bouwen dat ze dan ook moeten zorgen dat wij 
daar ook wat mee kunnen als lagere overheden. 
 
Harrie Miedema vraagt of het ook in de portefeuille zit van de gedeputeerde. 
 
Nienke Homan geeft aan dat de vergunningverlening voor de kolencentrale/biomassa centrale niet in haar 
portefeuille zit maar het biomassa breed wel weer. 
 
Harrie Miedema weet dat uit het verleden dat Wiebe van der Ploeg grote problemen had met de 
kolencentrale. Maar dan is het handig als je die zelf niet in portefeuille hebt. 
 
Roelof Lanting terug naar de woningbouw en de spoorverbindingen maar nu naar de fractie toe. Als fractie 
hebben jullie hier nog geen openbare oordeel over te geven en de besluitvorming moet nog komen. 
Als Roelof kijkt naar wat er over te lezen is dan staat het enerzijds in verbinding met de Lely-lijn en 
anderzijds met het aansluiten van het spoor tussen Stadskanaal en Emmen. Vraag aan de fractie is nu of de 
fractie er aan zou willen gaan toevoegen dat er ook daarbij sprake moet zijn van het aansluiten van het 
Nederlandse spoornet op het Duitse spoornet. Roelof denkt dat de fractie een sterk punt heeft om dat te 
doen, nu dat niet alleen in het verkiezingsprogramma van onze partij voor deze periode stond maar ook in 
het college akkoord voor deze periode staat. Gaat dat gebeuren? 
Bas de Boer vraagt om verduidelijking van de vraag. Aansluiten op het Duitse spoor. Of Roelof dan bedoelt 
een doortrekking van de Lely-lijn richting Bremen en Hamburg? 
Roelof Lanting bedoelt een verbinding ergens bij ter Apel of bij Coevorden over de grens heen naar de 
noord-zuid spoorverbinding die door Duitsland loopt. De vraag heeft een achtergrond het is een van de de 
thema’s die vaker besproken wordt tijdens de samenwerking met die Grunen. 
Bas de Boer geeft aan dat dat een voorstel is waar hij meteen achter kan staan. En denkt ook dat de fractie 
zich daarvoor in gaat zetten. Bas vraagt zich wel af of dit nu wel het juiste moment is om dit ook nog bij de 
bouwstenen voor het Delta Plan in te brengen. De deal die nu voorgelegd is is dat we graag de Lely-lijn, de 
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Nedersaksen lijn (doorspreken naar Emmen van het spoor) en eigenlijk ook de versnelling over de huidige 
verbindingen richting Zwolle. Hier tegenover staat dat wij als woorden 220.000 woningen faciliteren. 
Verdeeld over vier provincies. Dit brengt ook een kans om de woning crisis tegen te gaan. Maar Bas is wat 
sceptisch om in deze deal nog meer toe te voegen omdat wat wij vragen al heel wat is en Bas denkt dat we 
als noorden niet onze hand moet overspelen. Maar Bas is er wel mee eens dat het een toevoeging is en dat 
we dit samen met Drenthe en de Grunen op kunnen pakken als een verbinding die daarna gerealiseerd zou 
moeten worden. Het is een mooie aanvoeging dat als de Nedersaksen er komt te liggen dat we dan ook 
naar Duitsland kunnen. 
Harrie geeft aan Dat Bas er misschien een keer een vraag over kan stellen. Je moet dit wel voorbereiden 
aangezien dit een nieuw punt is. 
Roelof geeft aan dat het in het college akkoord staat. 
Hendri geeft aan dat het punt van Roelof terecht is.  Het is goed om met onze Drentse collega’s contact op 
te nemen. Er loopt al een spoor bij Coevorden de grens over, de Bentheimer Eisenbahn, dat is een wat 
bijzondere spoorlijn maar er ligt al wel een spoorverbinding dus wellicht dat daar onderzocht kan worden 
wat daar allemaal mogelijk is. 
Nienke Homan geeft nog een reactie op een vraag van Roelof aan het begin over hoe het zit met het 
oppakken van de energiewerkgroep. Nienke is zelf geen lid van de energiewerkgroep maar Nienke wil wel 
zeggen dat in de afgelopen periode in samenwerking met de fractie, verschillende gesprekken hebben 
plaatsgevonden binnen GroenLinks ter voorbereiding op een wat bredere avond over energie. Nienke geeft 
aan dat het best wel lastig is dat we aan de ene kant hele scherpe klimaat ambities hebben en dat we aan 
de andere kant natuur heel erg waarderen. En dat dit af en toe nog wel eens botst. En daar moeten we het 
ook met elkaar over hebben. Welke lijn gaan we daarin hanteren. Nienke geeft aan dat de grootste 
weerstand eigenlijk komt van haar eigen achterban omdat ze natuur zo waarderen. Daar komt op korte 
termijn een avond over om het daar goed met elkaar over te hebben. 
Hans Eilert wil graag de verbinding maken met het plan Bos en Hout. Hans bedankt Nienke voor de 
toelichting. En geeft aan dat het jammer is dat er zo weinig geld voor vrijgemaakt is tot dusver. Juist omdat 
het zo’n belangrijk punt is voor GroenLinks. Zou het ook provinciaal een belangrijk punt kunnen zijn als we 
daar ook echt op scoren met het verwezenlijken van groen. Hans pleit voor meer middelen vanuit de 
woningbouw opgaves en misschien vanuit de klimaat opgaves te koppelen aan groen Het heeft er direct 
mee te maken qua leefbaarheid, qua welzijn, gezondheid. Zodat we ook op dat punt goed kunnen scoren  al 
op korte termijn. 
 
Nienke Homan geeft aan dat soms weinig geld heel creatief maakt We zijn heel creatief en  er komen 
binnenkort wel mooie oplossingen om toch te zorgen dat we veel groen er bij krijgen met beperkte 
middelen. Daar komt binnenkort wat over naar buiten. 
Nadja geeft als reactie aan Hans dat er al over wordt gesproken ook in de kennisgroep landschap. Maar 
Nadja is blij dat Hans dit zo in de groep neerlegt en neemt dit zeker ook nog weer extra mee. 
David van der Kellen heeft een vraag voor de fractie en voor Nienke over. De gemeente heeft een concept 
beleidskader zonneparken op tafel gelegd. Dit levert aardig wat commotie op omdat er 9 zonneparken op 
de Harense Hondsrug gerealiseerd moeten worden. Er staat in dat kader dat het een integrale beleidsvisie 
is en dat het is afgestemd met de provincie. David weet dat bij het zonnepark in Glimmen dat er ook sprake 
was van een integraal beleidskader. Hoewel integraal betekent alles omvattend maar die nota gaat alleen 
maar over zonneparken.David wil graag van de fractie weten of zij op de hoogte zijn of een antwoord 
weten op wat het gevolg is als de provincie accepteert dat zo’n eenzijdige nota een integrale beleidsvisie is. 
Hendri geeft aan dat dit lastig is om zo even te beantwoorden 
Harrie Het ligt ook meer bij de gemeenteraadsfractie 
Bas geeft ook aan dat het in eerste instantie bij de gemeenteraad fractie ligt en dat hij ook niet zo even een 
antwoord heeft. 
David van der Kellen geeft aan dat er met de gemeenteraad fractie al aardig wat overleg is. Maar waar het 
David om gaat is dat die integrale beleidskader dat dat afgestemd is met de provincie. David denkt dat dat 
alleen maar bedoeld is om te zorgen dat de inspraakmogelijkheid of bezwaren mogelijkheden van burgers 
worden beperkt en daar heeft David zware problemen tegen. 
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Harrie Miedema geeft aan dat het een onderwerp is dat we op een speciale avond over dit onderwerp 
verder moeten bespreken. Dit is belangrijk om dit vanuit meerder kanten goed toe te lichten. 
Die avond zal binnenkort komen en iedereen (alle leden) zal daarover worden geïnformeerd en worden 
uitgenodigd. 
 
Verantwoording bestuur 
 
Harrie heeft een ruime a4 toegestuurd met de punten die we allemaal gedaan hebben als bestuur in het 
afgelopen half jaar. Nog een toelichting op Midden Groningen. Daar is een raadslid opgestapt, Henk Bos. 
Die is voor zichzelf begonnen. Dit had met name te maken met het standpunt van de tweede kamer fractie 
over de gaswinning. 
Maar er zijn ook meer mensen in de afdeling daar ontevreden over hoe het gaat in de fractie en het 
bestuur. Men vindt dat er niet genoeg ruimte is voor vernieuwing. We zijn als bestuur nu bezig met het 
organiseren van een gesprek tussen beide partijen. Met een onafhankelijke voorzitter vanuit het landelijk 
bestuur die daarvoor wordt ingeschakeld. Daar is binnenkort een gesprek over om te kijken of we toch 
iedereen weer met elkaar weer richting de gemeenteraadsverkiezingen kan gaan in Midden Groningen. 
Als daar meer over bekend is dan wordt dat bekend gemaakt. 
 
8. Deelname verkiezingen Provinciale Staten 2023 
 
Harrie Miedema geeft aan dat dit meer gaat over een formeel besluit of we daar als GroenLinks  ook aan 
mee gaan doen aan die verkiezingen. Vanuit het bestuur willen we dat heel graag. Harrie gaat er vanuit dat 
iedereen dat wel wil. Zo niet, dan kan daar over gestemd worden via de stemtool die aan het einde van de 
avond toegestuurd zal worden. 
 
Ria Damhof heeft een vraag die gaat over de procedure die gevolgd gaat worden. Is het misschien een 
goed idee om van tevoren een lijsttrekker bekend te maken? Dat je de procedure van kandidaten en 
lijsttrekker uit elkaar trekt. Zijn daar al gedachten over gevormd? 
Harrie Miedema geeft aan dat dat nog niet het geval is maar dat het wel als volgende punt op de agenda 
staat van de bestuursvergadering om hier mee aan de gang te gaan. Met zowel het programma, 
kandidatencommissie en campagne. Het bestuur gaat dan ook nadenken over de lijstrekker wat we daar 
mee gaan doen. Daar kan ook nog een referendum over gehouden worden.  Dat moet nog bekeken 
worden. Het zal een punt worden op de volgende PLV vergadering in het najaar. 
 
9. Voordracht Kascommissie 
 
Harrie Miedema de kascommissie bestaat op dit moment nog uit drie personen. Mario Post, Joran ter Beek 
en Jetje Meulenbroek. En Jetje gaat er mee stoppen aangezien zij het al 15 jaar heeft gedaan. 
Jeltje Meulenbroek wordt vanuit het bestuur en namens alle leden van GroenLinks hartelijk bedankt voor 
haar waardevolle inzet gedurende deze lange termijn. 
Heel hartelijk bedankt daarvoor! 
Jetje Meulenbroek geeft aan dat ze het met ontzettend veel plezier gedaan heeft. 
De ander twee leden van de kascommissie stellen zich opnieuw kandidaat. Volgens de regels moeten er 
ook twee mensen in de kascommissie zitten, dus dat is ook voldoende. 
Ook hier kan aan het einde van de avond over gestemd worden. 
 
10. Voordracht Kandidatencommissie gedeputeerde 
 
Harrie Miedema Dit is ook een procedurele punt. Volgens de regels moet er iemand vanuit het bestuur in 
die commissie zitten. Dat was voorheen Henk Klabbers, maar die zit niet meer in het bestuur. Daarom stelt 
het bestuur nu voor om als bestuurslid Niek Peters zich daarvoor kandidaat te laten stellen. Daar kan ook 
over gestemd worden via de stemtool. 
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Nienke Homan vindt het wel een belangrijk onderwerp. Er is in het verleden ook een periode geweest 
waarin er niet zo’n commissie was voor Gedeputeerde en dat beviel niet. Nienke vindt het belangrijk dat 
die er wel weer komt. 
Gijs van der Kroef geeft aan dat de commissie er wel is, die is vier jaar geleden benoemd er wordt nu alleen 
een bestuurslid aan toegevoegd. 
Nienke Homan dat is voor haar helder, maar ze wil wel even het belang ervan benoemen. 
 
 
11. Punten vreemd aan de orde 
Harrie Miedema geeft aan dat Roelof Lanting een punt had ingediend. 
Roelof Lanting geeft aan dat het jammer is dat niet meer mensen zich voor dit punt hebben aangemeld. 
Roelof vertelt “ Er moet een nieuw bestuursstelsel komen”. En de vraag is wat GroenLinks daarvan moet 
vinden. Roelof kijkt er met grote reserve naar. Hij vindt eigenlijk “kap er maar mee”. Er niet meer eindeloos 
over blijven door praten maar terug naar de inhoud.  
De discussie over het bestuursstelsel is een reactie op ernstige dingen, op de toeslagen affaire maar ook op 
andere dingen. Aan de ernst van die situaties daar hoeven we niks op af te doen zegt Roelof. Maar de 
oorzaken van de problemen hebben niet in de bestuurscultuur gelegen maar aan een verkeerde  wet die 
maakte dat er zo mee aan de haal gegaan kon worden. Politiek blijft met zichzelf in gesprek over hoe de 
politiek het anders moet gaan doen en daarmee raakt de politiek verder weg van de mensen.  
Harrie Miedema vraagt aan Roelof aan wie hij zich met name richt? Aan de provinciale politiek of de 
landelijke politiek? 
Roelof Lanting geeft aan dat hij zich richt op iedereen aanwezig tijdens deze vergadering omdat hij een 
gedachte in het midden wil gooien. 
Harrie Miedema geeft de suggestie om dit ook nog wel aan de tweede kamer fractie door te sturen. 
Arjen Nolles geeft een hele korte reactie. Jesse klaver gaf aan tijdens het debat dat hij over de inhoud wilde 
gaan praten, daarvan kan je zeggen “hij wil te snel naar de formatie” maar dat is een andere discussie. 
Arjan vindt wel dat de politiek landelijk zodanig is veranderd dat het echt vraagt om een andere 
bestuurscultuur. De provinciale politiek die lijkt nog een beetje op de provinciale politiek van 50 jaar 
geleden. Een college dat in gesprek is met de Staten, de Staten die vinden er wat van. Er zit iemand van de 
pers op de tribune en die schrijft achteraf een stukje. Maar dat is niet meer hoe het landelijk gaat. Landelijk 
communiceert de regering met de pers. De pers communiceert met de kamerleden en die mogen achteraf 
dan hun verhaal er over vertellen. Dat vraagt om een andere manier van werken en om na te denken over 
nieuwe vormen. 
Stefanie Bennet begrijpt het gevoel van Roelof wel dat landelijk moet proberen niet teveel te navelstaren. 
Maar is net niet met Roelof eens. Stefanie vindt dat deze discussie van afgelopen weken wel heel valide en 
heel urgent was als je kijkt naar wat er gebeurt is. De discussie houdt Stefanie zelf ook scherp als 
provinciaal politicus. De discussie over macht en tegenmacht die past ze ook toe op hoe het gaat binnen 
onze provinciale staten. Ze is ook kritisch gaan kijken naar hoe ze dit binnen de provinciale staten doen. Het 
is goed dat het er over gegaan is. Het was ook heel erg nodig maar hoopt ook snel weer terug te kunnen 
gaan naar de inhoud. 
Henk Mol vindt de discussie over het bestuursstelsel best wel goed. Uiteraard gaat het in de politiek over 
de inhoud maar het gaat ook om het proces. Dit proces moet ook zorgvuldig zijn. Er heeft landelijk eigenlijk 
een erosie plaatsgevonden in de processen. 
Een ander punt op het gebied van de toeslagen daar zit eigenlijk een filosofie achter. Een filosofie van de 
calculerende burger die de overheid probeert te naaien en die je onder controle moet houden. Die geest zit 
in heel veel wetgeving . Controle/repressie als benadering van de consument in plaats van als de burger. 
Dat is ook een aspect wat zeker benoemd moet worden en waar goed over nagedacht moet worden hoe 
dat moet worden veranderd. Alleen de praktijk is niet daarin niet voldoende. Je moet ook de concepten die 
leidend zijn, hoe je wetgeving maakt, hoe je wilt besturen moet je af en toe behoorlijk ter discussie stellen.  
Harrie Miedema geeft nog een toevoeging dat de mensen die gecontroleerd worden de dit vooral de 
mensen zijn die het allerarmst zijn, mensen ook in de bijstand. En de rijken worden niet gecontroleerd. 
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Melissa van Hoorn vindt het een goeie zaak dat de hele bestuurscultuur even tegen het licht wordt 
gehouden. Maar geeft ook aan dat er ook mensen zijn die er zitten zoals bijvoorbeeld de minister president 
die een enorm onderdeel zijn zoals het nu gaat. 
Wakil van den Brink geeft aan dat het een discussie is die al 40 jaar speelt. Volgens Wakil loopt dit 
synchroon met het neo liberalisme wat ongeveer onder Lubbers begonnen is. En Wakil vindt dat deze 
discussie wel moet gebeuren want het is een item op dit moment. Wakil vindt dat Jesse Klaver op dit 
moment precies raakt waar we het nu over hebben. Jesse klaver pleit dat het moet gaan over de inhoud en 
trapt niet in de retorische trucjes van de VVD. Het is onvermijdelijk dat we het er over hebben. 
David van der Kellen geeft aan het terug te willen brengen naar het provinciale en gemeentelijk niveau als 
reactie op Nienke Homan eerder in de vergadering. David vertelt dat Nienke aan geeft dat ze blij is dat er 
een afspraak ligt vanuit de RES die naar de gemeenteraden moet. David is een paar weken geleden voor 
het eerst bij een soort naspraak van een bijeenkomst van de RES geweest. Inspraak kon je het niet noemen 
er was alleen een mogelijkheid tot reageren. 
David merkt vaker bij grote zaken , met als voorbeeld de Gemeente Groningen, dat zowel de coalitie als de 
oppositie steeds zeggen “De participatie had beter gemoeten”. Met een RES vindt David dit ook. Het is 
allemaal weer achteraf. We geven niet democratisch gekozen instellingen een taak en die mogen ze zelf 
invullen, maar dan is de controle van de gekozene er nauwelijks meer. Dat vindt David een probleem. 
Harrie Miedema geeft aan dat dit punt ook besproken kan worden op de bijeenkomst die georganiseerd 
gaat worden over de RES. Goed punt om daar ook in te brengen. 
 
12. Rondvraag 
Nienke Homan geeft aan dat het heel leuk is om iedereen fysiek te zien maar het bevalt haar ook wel om 
de ledenvergadering digitaal te doen. Volgens haar is er ook al eerder over gesproken dat er gekeken moet 
gaan worden hoe we de leden vergaderingen moeten gaan vormgeven in de toekomst. Dit is een oproep 
aan het bestuur om hier over na te denken. Of dit mogelijk hybride kan. We moeten zelf ook het goeie 
voorbeeld geven als we minder co2 willen gaan uitstoten. 
Wakil van den Brink geeft aan ook hier voor te zijn.  Dankzij deze zoom bijeenkomsten is hij nu in staat om 
vergaderingen bij te kunnen wonen.  
Arjan Helmantel vult aan dat dit ook voor de afdeling Groningen de reden is geweest om te zeggen dat ze 
op zijn minst alle vergaderingen hybride willen gaan doen. Dit vraagt nog wel wat precieze werk maar dit 
wordt wel verkent. 
Enna Duinen  wil nog wel een lans breken voor fysiek bij elkaar komen. Enna merkt in haar dagelijkse werk 
als coach en na het afgelopen jaar fulltime online groepen begeleid te hebben. Dat dit goed gaat maar dat 
er niets gaat boven ook af en toe fysiek bij elkaar zijn omdat je niet alles in de gaten kan houden via zoom 
bijvoorbeeld hoe iedereen er bij zit. 
Enna is helemaal voor Hybride maar vooral niet het fysieke overboord gooien. 
Arjen Nolles vond het zo een hele leuke vergadering digitaal maar spreekt ook namens andere fractieleden 
dat ze ook iedereen graag weer in het echt ontmoeten. Bijeenkomsten voor nieuwe leden zijn al lange tijd 
niet meer georganiseerd.  
Arjen wijst ook nog op het feit dat er een aantal kennisgroepen mee lopen. Daarmee spreken de 
fractieleden de kennis en ideeën van leden aan. 
Kennisgroepen die er zijn ; Landschap, Energie, sociaal, mobiliteit. Kijk vooral op de website van groen links 
daar staat informatie daarover en dan ziet de fractie iedereen graag weer binnenkort in het echt. 
 
13. Sluiting 
Harrie wijst op de stemtool die deze avond wordt verstuurd. Iedereen heeft 48 uur de tijd om deze in te 
vullen. 
Harrie bedankt iedereen voor zijn/haar aanwezigheid.  
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Financieel verslag 2021 en begroting 2022 Begroting Resultaat Begroting Resultaat Begroting

2022 10-11-2021 2021 31-12-2020 2020
Baten

1 Bijdrage landelijk GroenLinks (€ 4.500,00)       (€ 3.090,02)       (€ 4.500,00)       (€ 5.155,35) (€ 4.500,00)
2 Afdrachten provinciaal GroenLinks (€ 2.750,00)       (€ 2.294,62)       (€ 2.750,00)       (€ 2.590,00) (€ 2.750,00)
3 Rente (€ -  )                (€ 0,02)              (€ -  )                (€ 1,19)        (€ 5,00)      
4 Diversen (€ -  )                (€ -  )                (€ -  )                (€ 0,01)        (€ 25,00)    
5 Campagne (€ -  )                (€ -  )                (€ -  )                (€ -  )          (€ -  )        

Totaal (€ 7.250,00)       (€ 5.384,66)       (€ 7.250,00)       (€ 7.746,55) (€ 7.280,00)

Lasten
6 Kosten bestuur (€ 250,00)          (€ (45,46)           (€ 250,00)          (€ (281,59)   (€ 150,00)  
7 Bankkosten Triodos (€ 200,00)          (€ (160,55)         (€ 150,00)          (€ (213,12)   (€ 130,00)  
8 Ledenvergaderingen (€ 250,00)          (€ -  )                (€ 250,00)          (€ -  )          (€ 100,00)  
9 Huur Faciliteiten GL afd. Gron. (€ 550,00)          (€ (453,80)         (€ 550,00)          (€ (544,56)   (€ 550,00)  

10 Reservering Verkiezingsfonds (€ 4.500,00)       (€ -  )                (€ 4.850,00)       (€ (5.250,00) (€ 5.250,00)
11 Campagne (€ 1.500,00)       (€ -  )                (€ -  )                (€ -  )          (€ -  )        
12 Activiteiten / ledenactivering (€ 1.500,00)       (€ -  )                (€ 750,00)          (€ -  )          (€ 750,00)  
13 Activiteiten samen met de Grünen (€ -  )                (€ -  )                (€ 250,00)          (€ -  )          (€ 250,00)  
14 Onvoorzien (€ 250,00)          (€ -  )                (€ 200,00)          (€ -  )          (€ 100,00)  

Totaal (€ 9.000,00)       (€ (659,81)         (€ 7.250,00)       (€ (6.289,27) (€ 7.280,00)
 
Resultaat lopend jaar € 4.724,85 € 1.457,28

Balans 10-11-2021 31-12-2020
 
Activa

19 Triodosrekening (€ 17.955,39)     (€ 9.416,13) 
20 Spaarrekening ASN (€ -  )                (€ 3.814,41) 
21 Nog te ontvangen (€ -  )                (€ -  )          
22 Overige vorderingen (€ -  )                (€ -  )          

Totaal activa (€ 17.955,39)     (€ 13.230,54)

Passiva
23 Nog te betalen (€ -  )                (€ -  )          
24 Verkiezingsfonds (€ 5.250,00)       (€ 5.250,00) 
25 Vooruitontvangen (€ -  )                (€ -  )          
26 Vermogen afdeling (€ 7.980,54)       (€ 6.523,26) 

Resultaat lopend jaar (€ 4.724,85)       (€ 1.457,28) 
Totaal passiva (€ 17.955,39)     (€ 13.230,54)

Toelichting
11. Er is op de begroting tot nu toe alleen geld gereserveerd voor campagnes in het verkiezingsjaar van de provincie. Dat maakt het 
onmogelijk om een 'permanente campagne' te voeren. In 2022 zouden we graag vanuit de provincie de lokale campagnes ondersteunen.
13. De activiteiten samen met de Grünen hebben ooit een aparte post op de begroting gekregen. De exacte reden hiervoor hebben we 
niet kunnen achterhalen. Wij hopen dat het er in 2022 weer van gaat komen dat we samen met de Grünen iets kunnen organiseren. Dat 
zal dan onder 'activiteiten/ledenactivering' geboekt worden.
20. Omdat het nauwelijks rente oplevert en de administratie er aanzienlijk complexer van wordt, is besloten de spaarrekening bij ASN op 
te heffen. Om dat mogelijk te maken is al het geld dat er op stond overgemaakt naar de Triodos rekening. De opheffing verloopt via 
landelijk. In het geval dat rente op spaarrekeningen ooit weer een ding wordt, kan tezijnertijd een spaarrekening bij Triodos worden 
aangevraagd binnen het raamcontract dat landelijk met deze bank heeft.



In gesprek met de fractie (voorzet) 
 
Hendri 
Een bijzondere periode in de Staten: hybride, online, fysiek, alles heeft elkaar gewisseld. Het vraagt 
veel van de fractie, maar ik kan zeggen, we doen het goed!  
Nu de zoektocht naar een nieuwe gedeputeerde. Met gemengde gevoelens nemen we afscheid van 
Nienke, trots op alles wat ze voor ons en de provincie heeft betekend, maar toch jammer dat ze de 
klus niet af gaat maken, maar de trots overheerst absoluut!  
Binnen de coalitie loopt alles naar wens, overleg en afstemming gaat goed. Natuurlijk houdt corona 
ons in de greep, leidt soms tot vertraging in de uitvoering, maar wij houden de vinger aan de pols! 
Inhoudelijk zullen de fractieleden reageren vanuit hun eigen portefeuilles.  
Vanuit mijn portefeuille blijven de zorgen over het gasdossier bestaan. Met betrekking tot Vliegveld 
Eelde zijn er geen nieuwe ontwikkelingen.  
 
Melissa 
Het afgelopen half jaar heb ik verder gewerkt aan het plan van aanpak circulaire economie voor de 
provincie Groningen waarbij in dat kader diverse werkbezoeken en een brainstorm binnen de fractie 
hebben plaatsgevonden. 
Voor het Interprovinciale Overleg (IPO, landelijk) heb ik best practices opgesteld die nu in alle 
Provinciale Staten worden toegepast. Daardoor is er nu meer duidelijkheid over de toegevoegde 
waarde van het IPO voor de provinciale politiek. 
Verder heb ik het college middels schriftelijke vragen gevraagd om inzicht te geven in de vertraagde 
Regionale Adaptatie Strategie (RAS) en daarmee gemoeide risico’s voor droogte, hitte en 
wateroverlast in onze provincie. 
 
Arjen 
Wij hebben als fractie bij meerdere gelegenheden aangedrongen op het belang van snelle 
financiering van het Programma Bos & Hout. Net vóór de begrotingsbehandeling 2022, maakte het 
college het uitvoeringsprogramma bekend met de mededeling dat de financiering rond is.  
Op ons aandringen geeft het college aan het beleid standaard op gezondheidseffecten te willen gaan 
monitoren. Wij willen een ‘brede-welvaarts-toets’ bij de jaarrekening. Gezondheid is daar een 
belangrijk onderdeel van. We willen af van het economisme, waarbij vooral op financiële gevolgen 
wordt getoetst. 
Bij subsidieverlening aan het bedrijfsleven is het college bevoegd; als Staten en als politieke partijen 
sta je dan op de achtergrond. Daarom hebben we er bij de begroting om gevraagd om beter te gaan 
omschrijven wat we onder circulaire economie verstaan en hoe we onze subsidiemogelijkheden daar 
op af gaan stemmen. Dat is toegezegd. Zo kunnen we gerichter de circulaire economie gaan 
ondersteunen. 
 
Nadja 
Stop de gasboringen in de Waddenzee, deze zin was mijn hoofdzaak voor en na het reces. Samen 
met GrienLinks en GroenLinks Noord-Holland hebben we hiervoor gestreden. Ten eerste door een 
motie over externe dreigingen in de Waddenzee, die is aangenomen in alle drie de provincies. 
Waarna we na het reces samen optrokken met Tweede Kamerlid Laura Bromet om te voorkomen dat 
minister Blok de Wadden leeg trekt. We zijn er nog niet, maar het lijkt de goede kant op te gaan.  
 

Bas 
We hebben onze zorgen geuit over de invloed van datacenters op Groningen. Zowel de ruimte als 
groene energievoorraad zijn schaars, dus niet alles kan. Om te zorgen dat de Energietransitie slaagt 
en we ook een antwoord kunnen bieden op andere maatschappelijke problemen, is sturing nodig.  



Bij de Digitale Transformatie hebben we ingezet op borging van inclusie, duurzaamheid, en ethiek. 
Toegezegd is dat er een ethische commissie komt om hierop te adviseren en informeren.   
 
Stephanie 
Voor aanvang van het reces vroegen Melissa en ik rondom Keti Koti aandacht voor het 
slavernijverleden door middel van een ingezonden brief en interview bij RTV Noord. Momenteel zijn 
we bezig met het vormgeven van een informatieve dag voor Statenleden over het thema Inclusie 
(hoe kan iedereen meedoen?) om zo hopelijk meer feeling met dit onderwerp te creëren bij onze 
Statenleden.  
Gezondheid van onze inwoners is nog zo’n thema waar ik als Statenlid binnen de provincie meer 
aandacht voor wil genereren: in februari zal ik samen met de griffie een themadag over gezondheid 
in de provincie organiseren en ik ben bezig met het opzetten van een Statenbrede werkgroep over 
dit thema. Daarnaast hebben Bas en ik schriftelijke vragen gesteld over een provinciaal 
woonplatform en op 21 maart is de Dag tegen Racisme en Discriminatie georganiseerd door onze 
provincie; deze dag is er gekomen door onze oproep aan het college.  

 
 
 



Verantwoording bestuur 

Hoewel de coronapandemie weer is opgeleefd dit najaar, heeft het bestuur weer een aantal keren 

fysiek vergaderd en is aangeschoven bij diverse overleggen zoals o.a. fractievergaderingen, regio-

overleggen, het overleg tussen de drie noordelijke provincies en het digitale landelijke overleg van de 

provinciale voorzitters. 

De pandemie is nog steeds niet over. Vandaar dat we deze najaars-PLV opnieuw online gaan houden. 

We hopen dat we elkaar komend voorjaar weer fysiek kunnen ontmoeten. Tot die tijd tot ziens 

online! 

Overleg met andere provinciale voorzitters 

Er is regelmatig overleg met alle andere provinciale voorzitters. Daarbij is opnieuw aandacht besteed 

aan de positie van de bestuursmedewerker, die in sommige provincies is verdwenen, maar waarbij 

voor de meerderheid, waaronder Groningen, geldt dat men deze medewerker wil behouden.  

Eén belangrijk speerpunt voor het komende jaar is de gemeenteraadsverkiezingen van maart 2022. 

Daarvoor hebben de bestuursleden regelmatig contact met de acht lokale afdelingen in Groningen 

om nauw contact mee te onderhouden over o.a. de voorbereidingen voor de verkiezingen en om te 

inventariseren op welke wijze het provinciaal bestuur deze afdelingen kan ondersteunen. Daarnaast 

hebben drie bestuursleden deel uitgemaakt van kandidatencommissies in verschillende gemeenten. 

Vacatures 

Afgelopen zomer is bestuurslid en DMM’er Beau Hegemann verhuisd naar Leiden voor haar studie en 

heeft ze afscheid genomen van het provinciaal bestuur. Daarnaast moest Marlike Reitsma zich aan 

het eind van de zomer (tijdelijk) afmelden wegens privéomstandigheden. Dit betekende dat het 

bestuur op zoek moest naar nieuwe bestuursleden. 

Op de vacature die we via de provinciale nieuwsbrief hebben verspreid hebben drie mensen 

gereageerd.  Eén kandidaat heeft zich (tijdelijk) teruggetrokken wegens gezondheidsproblemen. Met 

één kandidaat vindt nog een gesprek plaats.  Gabe Penninga uit Roodeschool stelt zich kandidaat als 

bestuurslid en wordt nu aan de ledenvergadering voorgedragen als bestuurslid (zie elders in deze 

vergaderbundel). Het bestuur heeft behoefte aan versterking, omdat vier mensen echt te krap is 

voor alle taken, zeker nu er gemeenteraadsverkiezingen en daarna provinciale verkiezingen 

aankomen. 

Conflict 

In Midden-Groningen is hard gewerkt door iedereen om de problemen binnen de GroenLinks-fractie 

en het bestuur op te lossen. In juli zag het provinciaal bestuur zich genoodzaakt, na overleg met het 

landelijk partijbureau, om het bestuur van de afdeling Midden-Groningen over te nemen. Daarna 

hebben we snel een interim-bestuur ingesteld, onder aanvoering van Ria Damhof en Sipke Havinga. 

Ook Jan Visser (raadslid in Groningen) heeft veel tijd gestoken in het oplossen van de problemen. 

Dank aan iedereen. Het lijkt er nu op dat de afdeling gewoon mee kan doen aan de 

gemeenteraadsvergadering van volgend jaar met een programma, een lijst met een mix van oud en 

nieuw en met een gezamenlijke campagne. 

Vertrek van Nienke Homan 

Begin november maakte Nienke Homan bekend dat ze per 1 december zou stoppen als 

gedeputeerde in Groningen. Heel jammer dat ze stopt, maar wij respecteren haar keus. Inmiddels 

heeft ze al een mooie bestuursfunctie in een duurzaam waterstofbedrijf in Geneve gevonden. Het 



plotselinge vertrek van Nienke maakte dat het bestuur met spoed de opvolging van Nienke 

procedureel moest regelen. In samenwerking met de fractie is er inmiddels een vacature geplaatst in 

de nieuwsbrief en op de website en is er een kandidatencommissie ingesteld. De planning is om 

begin januari een opvolger van Nienke te kunnen presenteren. 



Verslag functioneringsgesprekken GroenLinks provincie Groningen, voorjaar 2021 

 

Leden van de functioneringscommissie zijn Corry Diertens, Marc Verschuren, Itie Beentjer, Hiske 

Andriessen (vz), Ellen Offers (secr). Itie Beentjer heeft, vanwege persoonlijke omstandigheden, dit 

jaar niet actief bijgedragen. Zij sluit weer aan zodra dit kan. De commissie werd benoemd op PLV 12 

oktober 2019. 

De individuele functioneringsgesprekken vonden plaats in de periode mei-juni 2021. Door corona 

later dan normaal, maar wel fysiek. De gesprekken hadden een ontspannen karakter en open sfeer. 

Op basis van de functioneringsgesprekken maakte de commissie een sterkte-zwakteanalyse. Het 

verslag voor de PLV bevat hiervan een samenvatting en bevat tevens de aanbevelingen die eruit 

volgen. De sterkte-zwakteanalyse wordt alleen verstrekt aan de fractie, gedeputeerde en het 

bestuur. De functioneringscommissie wil deze graag toelichten aan fractie, gedeputeerde en 

bestuur. In overleg zal gekeken worden hoe dit het best te organiseren is. In het najaar rapporteren 

we aan de PLV. 

 

Algemeen beeld en aandachtspunten 

Corona heeft een groot stempel op de afgelopen periode gezet. Fractieleden en gedeputeerde zijn 

blij dat het werk wel door kon gaan en successen zijn geboekt. Desalniettemin misten ze informele 

contacten in het provinciehuis en binnen de fractie. Allen zijn blij dat fysiek contact geleidelijk aan 

weer uitgebreid wordt.  

De fractie functioneert goed. Iedereen zit goed op zijn plek en is sterk gemotiveerd voor de 

provinciale politiek. Men is tevreden met de portefeuilleverdeling (kleine herzieningen in maart 

2020). Er wordt goed samengewerkt met respect voor elkaars kwaliteiten. De fractie is meer in zijn 

rol gegroeid als grootste partij in de coalitie, wel blijft het zoeken naar een goede balans tussen 

conformeren aan de coalitie en vasthouden aan partijstandpunten. Dit zien we ook terug in het 

contact met het college: hoe werk je samen, zonder je rol van controleur te verliezen (dualisme 

bewaken). 

  

Aandachtspunten: 

1. De rol van volksvertegenwoordiger door het betrekken van de achterban en het maatschappelijk 

middenveld kan beter. De fractie erkent het belang hiervan. Door corona werd dit enerzijds 

lastiger, anderzijds is veel ervaring opgedaan met online-bijeenkomsten.  

Aanbeveling 1: Experimenteer verder met online/hybride bijeenkomsten. Monitor wat dit doet 

met participatie van leden, burgers in het algemeen en maatschappelijke partijen. 

2. De relatie met de pers is verbeterd, maar nog steeds is er weinig invloed op wat er in de pers 

komt.  

Aanbeveling 2: Maak een strategie/plan om de contacten met de pers te verbeteren, toegang te 

krijgen tot de reguliere media.  

3. Relatie fractie-bestuur is goed geregeld. Het is belangrijk alert te blijven op wat wel/niet met 

elkaar gedeeld wordt. 

4. Afgelopen jaar is er een heidag geweest. Hier vond reflectie plaats op taakverdeling, proces en 

strategie. In de gesprekken kwam de behoefte aan reflectie op verschillende thema’s naar voren 

(o.a. dualisme, pers). 

Aanbeveling 3: Blijf gelegenheden creëren om te reflecteren. Organiseer minimaal jaarlijks een 

heidag. 

5. Onduidelijk is hoe de gehele fractie aankijkt tegen het uitbreiden van de ondersteuning van de 

fractie eventueel in combinatie met het professionaliseren van DMM. Wij bespreken dit graag 

met de fractie en het bestuur om op basis daarvan eventueel een aanbeveling te doen. 



6. De fractie bestaat uit personen met verschillende karakters en werkstijlen. Verschillen in een 

team kunnen lastig zijn, maar dragen wel bij aan de resultaten. In de gesprekken werden hiervan 

enkele voorbeelden naar voren gebracht. 

Aanbeveling 4: Overweeg om, bijvoorbeeld op een heidag, met een methode (bijv. de Belbin 

teamrollen of managementdrives) de rollen in het team te verhelderen. Mogelijk dat deze nog 

beter voor de te behalen resultaten ingezet kunnen worden. 

 

 



Voordacht kandidaat-bestuurslid 

Tot de zomer betond het afdelingsbestuur uit de volgende benoemde leden: Harrie Miedema, Gijs 

van der Kroef, Joris Engers, Niek Peters, Beau Hegemann en Marlike Reitsma. In de zomervakantie is 

Beau Hegemann verhuisd naar Leiden. Ze heeft daarom haar functie als algemeen bestuurslid 

beëindigd. Aan het eind van de zomer gaf Marlike Reitsma aan haar werkzaamheden als algemeen 

bestuurslid (tijdelijk) neer te leggen wegens privéomstandigheden. Art 39 van het landelijk 

huishoudelijk reglement schrijft voor dat er minimaal drie bestuursleden dienen te zijn: voorzitter, 

secretaris en penningmeester. We voldoen nog aan dit enige voorgeschreven vereiste. Maar ons 

bestuur mist nu slagkracht. Daarom hebben we op in de nieuwsbrief van oktober 2021 gemeld dat 

we op zoek zijn naar nieuwe bestuursleden. 

Op onze oproep voor nieuwe bestuursleden hebben we drie reacties ontvangen. Eén reactie was 

meer een reactie op de tekst van de oproep, dat die niet voldoende aandacht besteedde aan mensen 

met een beperking. Wij gaan met deze persoon een gesprek aan als bestuur om te kijken hoe we dit 

in de toekomst kunnen voorkomen en wat ze zou willen doen binnen GroenLinks. Met de twee 

andere personen hebben twee mensen uit het bestuur een gesprek gehouden op 10 november. Eén 

persoon heeft zich daarna om gezondheidsredenen (tijdelijk) teruggetrokken als kandidaat. 

Voordracht aan de PLV als algemeen bestuurslid: Gabe Penninga 

Het bestuur is enthousiast over het kandidaat-bestuurslid Gabe Penninga. Hij is 

recentelijk overgestapt vanuit de SP naar GroenLinks. Hij was verspreid over een 

periode van 4 jaar bestuurslid en secretaris van de SP in de gemeente Het Hogeland. 

Hij heeft dus bestuurlijke ervaring en hij is  

bereid de handen uit de mouwen te steken. Gabe weet dat GroenLinks een andere 

partij is dan de SP, met minder sturing van bovenaf en inbreng van onderop, maar hij is 

daar voorstander van en was uitgekeken op de orders vanuit het landelijk bureau bij de SP.  

De kandidaat is een welkome aanvulling voor het bestuur. Het bestuur draagt daarom vol overtuiging 

Gabe Penninga voor als algemeen bestuurslid. Elders in de stukken stelt Gabe zich voor aan de 

ledenvergadering.  

 

Provinciaal bestuur GroenLinks Groningen, november 2021 



Geachte leden van GroenLinks en (andere) aanwezigen.                                           17-11-2021 
 
Bij deze wil ik mij graag even voorstellen.  
Mijn naam is Gabe (Jan) Penninga en ben geboren in Hoogkerk (Groningen) en ben inmiddels 62 jaar oud 
(jong). Heb een middelbare opleiding genoten (vroeger had je ook nog Mavo 3) daarna verder geleerd voor 
Elektro monteur, verder heb ik daarna nog door geleerd in de Bouwkunde. 
Nadat ik een paar jaar hier in de bouw heb gewerkt ben ik geëmigreerd naar Canada en ben aldaar 
getrouwd met een Canadese dame. Heb 3 Canadese kinderen en ben helaas een aantal jaren geleden 
gescheiden.  
In Canada ben ik een aannemersbedrijf gestart en heb over een aantal jaren enkele tientallen mensen voor 
mij aan het werk gehad. Was uitgegroeid tot een middelgroot bedrijf. 
Door familieomstandigheden terug gekomen in Nederland, en ben een beetje blijven hangen, heb hier mijn 
aannemers bedrijf voortgezet, en heb vanaf 2006 tot 2010 nog een winkel gehad in de Modelbouw 
categorie, helaas werd het pand door de eigenaar opgeëist en dat was nagenoeg het einde van mijn winkel.  
In 2017 kwam opnieuw de interesse in de politiek, (in de jaren 80 een tijdje met mijn vrouw actief geweest 
in de Canadese politiek)  
In 2007 kreeg ik te maken met astma, en heb in 2009 mijn aannemers bedrijf helaas moeten sluiten na 
pakweg een 31 jaar. (15 jaar Canada en 16 jaar in Nederland) 
Deze tegenslagen, alhoewel best wel eens heftig, hebben mij niet uit het veld geslagen, stil zitten kan ik niet, 
en dus altijd actief. Ben betrokken bij onder ander Stichting Oude Groninger Kerken (SOGK) en het Grootste 
Museum van Nederland, zit in een Cliëntenraad in Het Hogeland alsmede in een centrale Cliëntenraad, die 
bestrijkt pakweg de 4 noordelijke provincies.  
Hobby’s, teveel om op te noemen, Modelbouw, Fotografie en mijn grootste hobby is muziek, het spelen op 
een kerkorgel of piano of keyboard is voor mij de mooiste hobby.  
Van Bach en Beethoven tot Pink en Elton John, Adele, Eagles, Elvis Presley, Katie Melua en meer. Heb jaren 
lang muzieklessen mogen en kunnen genieten en vlak voor mijn verhuizing naar Canada heb ik nog een 
aantal maanden lessen mogen volgen op het Conservatorium.  
Voor de oudjes onder ons, Mijn grootste muziek lady is Chi Coltrane (jaren 70 en 80), vele malen ontmoet 
en een tijd haar Facebook page voor haar mogen doen. 
Respect heb ik voor iedereen dat wil zeggen, en dat is altijd mijn leus geweest: Mijn respect voor U/jou is 
net zo groot als uw/jou respect voor mij. 
 
Mijn dank aan jullie.  
 
Met vriendelijke groet,  
 
Gabe Penninga 


